
研究成果
(2011-08-09) 胡恩德博士研究團隊開發像散式Bio-Disk系統達到千倍於傳統之生化量測速度
本所助研究技師胡恩德及其團隊運用像散式光學高速量測系統，結合丹麥理工學院（DTU）之微懸臂樑免標記（label-free）生化偵測技術，成功開發出每秒可量測500根以上懸臂樑之像散式Bio-Disk生化檢測系統，相較於傳統技術可達千倍以上之檢測速度。此系統極具潛力作為快速生醫檢測、機場爆裂物分子偵測、環境賀爾蒙污染研究等用途。此最新研究成果已發表於期刊Lab on a Chip, 2011, 11, 2411–2416.
(2011-08-09)   Dr. En-Te Hwu’s Research Group Developed a High Throughput Label-free Platform for Statistical Bio-molecular Sensing.

Research Scientist of our Institute, Dr. En-Te Hwu, and his team have built up a high speed astigmatic detection system which can measure the motions of 500 cantilevers per second. When it is combined with the label-free cantilever-based bio-sensing technique (from Denmark Technical University), the novel platform offers a detection speed that is a thousand times faster than the traditional one. This high throughput Bio-Disk system can be used for human diagnostics, security inspection, and environmental control. This work has been published in the journal of Lab on a Chip, 11, 2411–2416. (2011). 
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